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Milí noví lidé, 

dovoluji si vás takto oslovit, protože po dnešní bohoslužbě už nebudete těmi starými lidmi 

včerejška. Kristus vstal z mrtvých: „Není tady. Byl vzkříšen, jak řekl.“ (Mt 28,6) Vstoupil do 

nového života a tento nový život nabízí i nám. 

Dnešní liturgie, nejslavnostnější ze všech bohoslužeb v roce, je jiná než všechny ostatní, je 

zcela nová. Začali jsme venku ve tmě, od nového ohně jsme zapálili nový paškál, který je 

prvním a velmi výmluvným symbolem vzkříšeného Krista, a ten nově rozzářil celý kostel svým 

světlem. „To je noc,  která dnes na celém světě vzdaluje věřící v Krista od nepravostí světa a od 

tmy hříchu, vrací k milosti, sdružuje ve svaté společenství.“ (Exsultet) V této podivuhodné noci 

nemá tma hříchu již žádné místo a Kristovo světlo tuto tmu naplno prozáří. 

Četli jsme 7 starozákonních čtení, v nichž jsme naslouchali tomu, jak Bůh tvoří nové věci – jako 

úplně na počátku, kdy z ničeho stvořil nebe a zemi; jako tehdy u Rudého moře, kdy svou 

mocnou rukou Izraelity převedl přes vodu a dal jim nový život; jako jsme slyšeli u proroka 

Ezechiela: „Dám vám nové srdce, vložím do vás nového ducha.“ (Ez 36,26). 

Zanedlouho budeme žehnat křestní vodu, novou křestní vodu, která má být znamením milosti 

jednorozeného Božího Syna, která smývá vše staré a špatné a která člověka stvořeného 

k Božímu obrazu pozvedá k účasti na věčném životě. 

Pro paní Petru, která přijme křest to bude zcela nové, stane se novým křesťanem, doslova 

novým člověkem. Také my obnovíme své křestní závazky, zřekneme se ducha zla a nově 

slíbíme, že chceme sloužit Bohu v jeho svaté církvi. 

Pak budeme slavit eucharistii. Tahle eucharistie bude jiná než všechny ostatní, bude zcela 

nová. Eucharistie je totiž jako svátost v plném významu svátost velikonoční, která má svůj 

zdroj v Ježíšově oběti na kříži a v jeho zmrtvýchvstání. Kdyby nebyly velikonoční události, 

nebyla by žádná eucharistie. 

Proč se to všechno novým způsobem děje? Máme si uvědomit, že nic už nebude jako dřív, 

Kristus vstal z mrtvých pro mě, aby mně dal nový život. Nechme se proto proměnit touto nocí, 

aby se z nás stali noví lidé.  


